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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

44/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

45/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Godkjenning av møtebok  
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 29.03.2017 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Møtebok frå møte 29.03.17 vert godkjent." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

46/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Referatsaker  
 
 
Underliggende saker: 

Saksnummer Tittel 

46/2017.1 Referat, merknadsmøte 15.03.17 

46/2017.2 Bergen og Omland Havn  AS - referat fra møte mellom 
samarbeidskommunene 24.3.2017 

46/2017.3 Referat frå styringsgruppemøte Byregionprosjekt (ByR) 
20.04.2017 

 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Meldingane vert tekne til orientering." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind H. Oddekalv  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

47/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Aktuelle saker  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kari Anne Iversen  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

48/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Orientering av rådmannen  
 
 
Vedlegg: 
Notat til formannskapet, oppdatert tiltakspakke 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kari Anne Iversen  17/839 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

49/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Orientering om status kommunestruktur  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Per Inge Olsen  17/956 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

50/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

 
 
Økonomisk rapportering mars 2017  
 
 
Vedlegg: 
Vedlegg 1 - driftsrapport per 31.03.2017 
Vedlegg 2 - investeringsrapport per 31.03.2017 - alle 
Vedlegg 3 - investeringsrapport per 31.03.2017 - kommentarar til diverse prosjekt 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Rapporten i vedlegg 1 over budsjettstatus på drift inneheld først ein enkel oversiktstabell på side 1 
før det er på side 2 – 4 følgjer kommentarar til kvart tenesteområde. 
 
Investeringsrapporten er todelt.  Først følgjer vedlegg 2 som viser status for alle prosjekt  
samanlikna med budsjett for året totalt.  Det er ikkje kommentarar til denne tabellen. 
I vedlegg 3 følgjer så rapport med kommentarar til dei største prosjekta og andre prosjekt der det er 
trong for spesielle kommentarar.  Her er det teke utgangspunkt i det totale budsjettet for prosjekta, 
uavhengig av år. 
 
Vurdering 
Per 31.03.2017 viser vedlegg 1, driftsrapporten, at dei fleste tenesteområda reknar med å halde seg 
innanfor dei tildelte budsjettrammene.  Det er heller ikkje vesentlege endringar i forhold til 
driftsrapporten per 28. februar.  
 
Innan barnevernet ventar vi meirforbruk og vi ventar lågare inntekter frå skatt, inntektsutjamning og 
rammetilskot enn budsjettert.  Vi har og eit mindre meirforbruk på kultur. Totalt reknar vi med eit 
budsjettavvik på om lag kr 2,0 mill. for 2017.  I tillegg er det signal frå fleire skular om manglande 
ressursar frå hausten 2017, men budsjettmessig konsekvens av dette er så langt ikkje fullt ut 
berekna. 
 
Det er fortsatt tidleg i året og rådmann har difor ikkje framlegg til budsjettendringar basert på denne 
rapporten per mars 2017. Dette vil ein vurdere nærare i samband med rapport per 1. tertial 2017 
(30. april), som vil vere noko meir omfattande enn månadsrapporten som ligg ved denne saka. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
«Budsjettrapport per mars 2017 vert teken til vitande 



 
 

 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Per Inge Olsen FE - 210, FE - 004 17/943 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

51/2017 
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Kommunestyret PS  

 
 
Rekneskap og årsmelding 2016  
 
 
Vedlegg: 
Årsrekneskap 2016 - Meland kommune 
Uttale om årsrekneskapen og Revisjonsrapport nr. 14 for rekneskapsåret 2016 
Uttale frå leiinga om Meland kommune sin rekneskap for 2016 
Årsrekneskapen 2016 - Revisjonsrapport nr 14 
Årsmelding 2016 Meland kommune 
 
Saksopplysningar: 
Meland kommune har også i 2016 eit godt økonomisk resultat med eit overskot på kr 9,8 mill.  
Overskotet er sum av avsetning til disposisjonsfond av årets resultat med kr 0,85 mill og årets 
rekneskapsmessige mindreforbruk med kr 8,97 mill. Budsjettert resultat for 2016 er lik budsjettert 
avsetning til disposisjonsfond med kr 0,85 mill. 
 
Kommunen har eit netto driftsresultat på kr 14,25 mill, som er 2,52% av sum driftsinntekter, noko 
som er kr 2,0 mill lågare enn i 2015, då netto driftsresultat vart på kr 16,2 mill (3,14% av 
driftsinntektene). Netto driftsresultat er disponert slik etter krav i lover og forskrifter: 
 kr 9,1 mill Bruk av tidlegare års mindreforbruk (avsetning av overskotet frå 2015 til disp.fond)  
 kr 5,4 mill er bruk av bundne fond 
 kr 9,85 mill er avsetning til bundne driftsfond 
 kr 9,95 mill er avsetning til disposisjonsfond (overskot frå 2015 og budsjettert overskot i 2016) 
 
Etter dette sit kommunen igjen med eit netto mindreforbruk (overskot) på kr 8.970.065,- som 
rådmannen gjer framlegg om å avsetje til disposisjonsfond. 
 
Kommunen sin investeringsrekneskap viser at det er føreteke investeringar i anleggsmiddel på  
kr 88,2 mill, av dette er kr 34,6 mill til vassverk og avlaupsanlegg.  Utlån og forskoteringar, avdrag på 
lån og avsettingar er på til saman kr 13,5 mill, slik at årets finansieringsbehov i investerings-
rekneskapen er på kr 101,7 mill.  Revidert budsjett var på kr 179,3 mill, slik at det brutto i 2016 er  
ført kr 77,6 mill mindre i investeringsrekneskapen enn budsjettert.  Dette skuldast i hovudsak 
forskyvning av ein del prosjekt frå 2016 til 2017, og det er allereie gjort budsjettendringar i 2017 for 
korrigere for desse forskyvingane. 
 



Framlegg til årsmelding for 2016 og årsrekneskap for 2065 følgjer som vedlegg til saka.   
Desse gjev ei utfyllande forklaring til resultatet og kommentarar til drifta. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Meland kommune for 2016 i samsvar med revisor si 
melding med eit mindreforbruk på kr 8.970.065, som vert å avsetje til styrking av kommunen sitt 
disposisjonsfond. 
 
 
 
Kontrollutvalet handsama saka i møte 25.04.17. Uttale frå kontrollutvalet vert ettersendt. 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

John Fredrik Wallace FA - U00 17/954 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

52/2017 
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Kontaktutval mellom Meland kommune og næringsliv  
 
 
Vedlegg: 
SWOT-analyse 
VS sak til formannskapet 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
 
Etablering av Kontaktutval mellom Meland kommune og næringslivet i kommunen 

I sak 112/2016 drøfta formannskapet arbeid med næringsplan i Meland.  Formannskapet ga si 
tilslutning til framlegget til vidare arbeid med planen;  

A. Invitere til eit møte med næringslivet i Meland. SWOT (el.l), skape felles eigarskap. 
Politisk leia. 

B. Lage ein plan for kommunen og næringslivet. Planen bør vere ei tiltaksliste meir 
enn statistikk og utredningar  

C. Vurdere å opprette eit Næringsforum/fast møteplass mellom kommune og 
næringsliv  

D. Kartlegge pendlarane – i samarbeid med Lindås kommune  
E. Vurdere å ha særskilt fokus på tilrettelegging for nyetablerarar, saman med 

næringshage og industriinkubator  
F. Opprette ein «tenkjetank» rundt Flatøy – korleis planlegga for næringslivet i 

framtida? Involvere politikk, Lindås kommune, annen offentleg, næringsliv, og til 
dømes akademia. 
 

Fleire av tiltaka er i gang, m.a. har ein samla næringslivet og lagd ein SWOT-analyse, det 
er igangsatt ein analyse for å kartlegga pendlarane, og det pågår drøftingar rundt 
næringsutvikling Flatøy der både Norges Handelshøyskole (NHH) og Høgskulen på 
Vestlandet (HVL) deltek.  
Denne saka gjeld punkt C., oppretting av ein fast møteplass mellom kommunen og 
nærings-livet. Administrasjonen kjem med framlegg om at formannskapet formelt 
opprettar eit Kontaktutval med brei deltaking frå næringslivet. På førehand er det peike 
på næringsdrivande som er representative for si næring. Alle er alle kontakta av 
ordførar og har takka ja til invitasjonen. 



Formannskapet blir med dette invitert til å foreta ei formell utnevning av Kontaktutvalet.   

Frå kommunen deltek ordførar, varaordførar og styreleiar i Meland utbyggingsselskap.  
Næringsrådgjevar er sekretær for utvalet. 

Desse personane har sagt ja til å delta i Kontaktutvalet: 

1. Oddbjørn Jakobsen. Offshore. FRAMO Flatøy  
2. Øyvind Blom. Fiske/havbruk. Blom fiskeoppdrett 
3. Frode Sagstad. Tradisjonell industri. Frekhaug Stål 
4. Lene Haug. Mjåtveit næringspark. Liegruppen 
5. Helge Henanger. Landbruk. Meland Bondelag 
6. Gisle Skauge. Frekhaug senterforening. KIWI Frekhaug 
7. Jon Ingar Kjenes. IKT-gründer. Motitech 
8. Wenche Pettersen. Reiseliv/lokalmat. Troppå gard 
9. Frank Rune Dale. Utbygging. Bygg.  

 

Viktige saker i starten er å fastsetje mandat og arbeidsform, og å bruke SWOT-analysen etter 
næringsmøtet som eit grunnlag for drøfting av ein næringsplan. 

 
Framlegg til vedtak: 
Formannskapet godkjenner oppretting av Kontaktutvalet, og utnevner utvalet som det er framlegg 
om.  

Formannskapet vil bli informert om aktuelle saker frå utvalet. 

 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Helge Kvam FA - F12 17/811 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

53/2017 
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Kommunestyret PS  

 
 
Høyringsuttale om hjelpemiddelformidling  
 
 
Vedlegg: 
Høyring om framtidsretta hjelpemiddelformidling 
Følgeskriv 
Høringsnotat 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
I november 2015 sette Regjeringa ned eit ekspertutval for å få ei heilskapeleg undersøking av 
hjelpemiddelpolitikken. Ekspertgruppa la fram si sluttrapport 6. februar 2017, og denne rapporten 
blir no sendt på høyring via Arbeids- og sosialdepartementet. 

Rapporten kan lastast ned frå Arbeids- og sosialdepartementet si heimeside: 
https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-
b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf Rapporten er delt inn i ein deskriptiv del, kapitla 2 til 8, og ein del 
med drøftingar og framlegg, kapitla 9 til 15. Kapittel 1 gir ei oppsummering av ekspertgruppas 
viktigaste framlegg i dei andre kapitla. 

Aktuelle skriv relatert til høyringa finn ein på Høyring om "En mer effektiv og fremtidsrettet 
hjelpemiddelformidling – for økt deltakelse og mestring" 

Andre innspel  

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne (RMF) har i møte 23.03.17 sak 21/2017 oppmoda om 
at det kjem høyringsuttale frå kommunestyret. RMF har i sitt samrøystes vedtak lagt fram ønska 
høyringsuttale.  

Denne oppmodinga er tufta på eige skriv frå Norges Handikapforbund, Funksjonshemmedes 
Fellesorganisasjon og Ergoterapeutene datert 15.03.17. Dette skrivet argumenterer som følgjer:  

«Bakgrunn  
I februar ble det presentert en rapport om fremtidens hjelpemiddelformidling – «En mer effektiv og 
fremtidsrettet hjelpemiddelformidling». Rapporten er utarbeidet av et ekspertutvalg, som har gått 

https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-om-en-mer-effektiv-og-fremtidsrettet-hjelpemiddelformidling--for-okt-deltakelse-og-mestring/id2539843/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-om-en-mer-effektiv-og-fremtidsrettet-hjelpemiddelformidling--for-okt-deltakelse-og-mestring/id2539843/


gjennom hjelpemiddelpolitikken på bestilling fra regjeringen. Utvalget foreslår flere positive 
endringer som vil styrke kvaliteten og gi nødvendige forenklinger. Likevel foreslår utvalget endringer 
som vil ramme funksjonshemmede hardt og få store konsekvenser for kommunene. I korte trekk går 
disse ut på å redusere folketrygdens og hjelpemiddelsentralenes rolle ved å overføre statens ansvar 
for viktige hjelpemiddelgrupper til kommunene og øke bruken av tilskudd. En viktig bakgrunn for 
forslagene er å unngå at staten får økte utgifter når andelen eldre i befolkningen øker. Hvis ansvaret 
blir overført til kommunene vil finansieringen av hjelpemidlene bli budsjettstyrt. I dag er det den 
enkeltes behov som avgjør løsningen og folketrygden dekker hjelpemidlene. 

Ekspertutvalget bygger på Stortingsmelding 14 - Kommunereformen, som foreslo å overføre 
basishjelpemidler til kommunene. Denne bygger på Holteutvalgets utredning 2010:5, som bl.a. 
foreslo å overføre ansvaret for basishjelpemidler og hjelpemidler i bolig til kommunene. 
Holteutvalgets forslag fikk ingen støtte i høringsrunden. 

Betydningen av hjelpemidler 
Tekniske hjelpemidler er helt nødvendige for å sikre funksjonshemmede en grunnleggende trygghet 
og frihet til å greie seg selv. Hjelpemidler gjør det mulig å utføre vanlige aktiviteter som å komme seg 
inn og ut av egen bolig, dusje, spise, kommunisere og komme seg dit en skal. Ofte er det slik at en 
kombinasjon av enkle og avanserte hjelpemidler utgjør en nødvendig helhet for brukerne. 
Hjelpemidler kompenserer for funksjonsnedsettelsen og gjør det mulig å delta i samfunnet, noe som 
er en grunnleggende menneskerettighet.  

Målet for hjelpemiddelpoltikken er at funksjonshemmede skal leve selvstendig og delta i samfunnet. 
Det norske formidlingssystemet sikrer funksjonshemmede tilgang til både hjelpemidler og 
spesialkompetanse, uavhengig av hvor hjelpemidlene skal brukes; hjemme, i utdanning, arbeid og 
fritid.  

I følge Verdens Helseorganisasjon har Norge en god modell for hjelpemiddelformidling, fordi vi har 
en helhetlig organisering, med høy ekspertise og ivaretar behovet gjennom hele livsløpet. Retten til 
hjelpemidler er forankret i folketrygdloven, som sikrer et likeverdig tilbud uansett alder, bosted og 
økonomi. Kommunene og hjelpemiddelsentralene har et tett samarbeid om formidling av løsninger.  

Ekspertutvalget vil flytte ansvaret for enkle og avanserte hjelpemidler 
Utvalget går inn for å videreføre at retten til hjelpemidler skal ligge i folketrygden og at vi skal bevare 
dagens grunnmodell. Til tross for dette foreslår utvalget omfattende endringer, ved å anbefale at 
ansvaret for fastmonterte hjelpemidler i bolig overføres til Husbanken/ kommunene. Dette er dyre 
og avanserte hjelpemidler. Utvalget ønsker også å endre dagens utlånsordning og øke bruken av 
tilskudd og egenbetaling. Utvalget har tatt stilling til et forslag om at kommunene skal finansiere 
enkle hjelpemidler for å utføre hverdagsaktiviteter. Forslagene innebærer i praksis at svært mange 
hjelpemidler til bevegelseshemmede går ut av folketrygden, slik at både formidlingen og 
finansieringen blir overført til kommunene.  

Utvalget er delt i flere spørsmål. Brukernes representant anbefaler at: 

·  Ansvaret for enkle og høyfrekvente hjelpemidler forblir i folketrygden og IKT-løsninger 
bedres for å korte ned tidsbruken. Et flertall på fire i utvalget, inkludert brukernes 
representant, går inn for dette, mens et mindretall på tre, inkludert utvalgets leder, støtter 
forslaget om å overføre ansvaret til kommunene. 

·  Fastmonterte hjelpemidler i bolig forblir i folketrygden, fordi ordningen har vist seg effektiv 
for å bli boende i egen bolig. Dette gjelder løfteplattform, trappeheis, personløfter, 
hev/senk kjøkken, utstyr på bad og toalett mm. Brukernes representant og 



forsker/ergoterapeut anbefaler dette. Flertallet, derimot, anbefaler at ansvaret overføres 
til kommunene og forutsetter at det tilføres tilstrekkelig med midler. 

·  Man ikke øker bruken av tilskudd på hjelpemiddelområdet, fordi dette er prinsipielt 
uønsket og kan true vesentlige sider av hjelpemiddelformidlingens formål, og fordi slike 
ordninger vil få svært negativ effekt for de mest sårbare hjelpemiddelbrukerne. 
Brukersiden mener at en nasjonal utlånsordning best sikrer løsninger og faglighet. 

Da Stortinget behandlet kommunemeldingen våren 2015 ble det gitt føringer for utredningen: 
«Hensynet til brukerne skal stå i fokus for den løsningen som blir valgt». Vi mener derfor at 
brukersidens argumenter bør veie tungt når man skal ta stilling til forslagene. 

Konsekvenser for kommunene 

Dersom ansvaret for enkle, høyfrekvente hjelpemidler samt fastmonterte hjelpemidler i bolig blir 
flyttet til kommunene, er konsekvensen at nye oppgaver legges på kommunene uten sikkerhet for at 
det følger med penger, kapasitet og kompetanse. Kommunene får ansvaret for både å finansiere 
hjelpemidlene og for den faglige formidlingen av riktige løsninger, vedtak, innkjøp, lagerhold og 
reparasjoner. Hjelpemiddelsentralene driver i dag en omfattende kursvirksomhet for kommunene og 
har ansvaret for alle anskaffelser og all kvalitetssikring. Kommunenes store nytte av 
hjelpemiddelsentralene er godt dokumentert. 110 av landets kommuner har ikke ergoterapeut, og 
kapasiteten er lav i mange som har. 

Konsekvenser for hjelpemiddelbrukerne 

De foreslåtte endringene av dagens modell vil få alvorlige konsekvenser for funksjonshemmede. 
Hverdagen vil bli vanskeligere, dyrere og mer uforutsigbar. Hvis kommunen blir ansvarlig for 
finansieringen, blir de økonomiske rammene forskjellige fra kommune til kommune. Det samme 
gjelder tilgangen på fagkompetanse og skjønn. Dermed vil tilbudet variere, avhengig av hvor i landet 
du bor. Rettssikkerheten vil bli svekket. 

Mange funksjonshemmede bruker et stort spekter av hjelpemidler for å utføre daglige aktiviteter. 
Utvalgets forslag betyr at funksjonshemmede i framtiden må forholde seg til to systemer – et statlig 
og et kommunalt – både når det gjelder finansiering, rettigheter, faglig rådgivning, søknad og 
reparasjoner, avhengig av hvilken type hjelpemiddel det dreier seg om.  Dette vil bli svært tungvint 
for innbyggere som har behov for hjelpemidler. Hvis funksjonshemmede ikke får nødvendige 
hjelpemidler til å tilpasse boligen, bruke toalett, bad og kjøkken eller komme seg ut, kan man ikke 
leve et selvstendig liv og bidra i samfunnet. Innbyggere blir passivisert og isolert. Dette er brudd på 
grunnleggende menneskerettigheter. I tillegg er dette dårlig samfunnsøkonomi. 

En bedre løsning er å følge føringer og anbefalinger som et samlet utvalg står bak: 

la brukernes behov være det sentrale elementet for en god hjelpemiddelpolitikk: 

·  Brukernes rettigheter må sikres, slik at de opplever et helhetlig, effektivt og kompetent 
system, og får de hjelpemidlene de trenger, når de trenger dem. 

forenkle formidlingssystemet og sikre effektivitet  

·  Styrke samhandling og effektivisering i hjelpemiddelformidlingen. 
·  Tilrettelegge for hjelpemidler som fremmer mulighetene for utdanning og arbeid. 



·  Forbedre IKT-løsningene for å korte ned tidsbruken.  
·  Øke kompetansen og kapasiteten i 1. linjen. Flere ergoterapeuter og fysioterapeuter.  
·  Statlig rekrutteringstilskudd for å bidra til flere ergoterapeuter i kommunene. 
·  Forbedre bestillingsordningen for enkle og høyfrekvente hjelpemidler.  
·  Styrke brukerpassordningen for erfarne brukere.  
·  Forenkle rutinene og saksbehandlingsprosessene ved hjelpemiddelsentralene.  
·  Bedre informasjonen om rettigheter og muligheter. 
·  Trappe opp forskning og utvikling. Etablere et forskningsprogram på området.  

Dagens modell er forankret i tre grunnleggende prinsipper. Vi mener at disse må stå fast: 

·  Individuell rettighet i folketrygden. Retten til hjelpemidler er forankret i folketrygdloven, og 
folketrygden finansierer hjelpemidlene i hjem, utdanning, arbeid og fritid. Det betyr at 
behovet avgjør løsningen; ikke kommunebudsjettet. 

·  Nasjonal utlånsordning. Hjelpemidlene formidles via en nasjonal utlånsordning, og ikke 
som tilskudd med egenandel. Utlån sikrer at den enkelte får nødvendige hjelpemidler, 
uavhengig av egen lommebok og adresse.  

·  Formidlingsfaglig forsvarlig. Hjelpemiddelsentralene har helhetlig og solid kompetanse. 
Kompetente fagmiljøer er en sikkerhet for at tilbudet dekker det faktiske behovet og at 
utprøving, faglig rådgivning og opplæring blir ivaretatt. Kommuner og 
hjelpemiddelsentraler samarbeider om løsninger. 

Som vi viser i det vi skriver, er vi svært bekymret for konsekvensene dersom kommunene skal overta 
folketrygdens ansvar på hjelpemiddelområdet. Dette vil ramme funksjons-hemmede hardt, og 
kommunene vil få nye oppgaver uten sikkerhet for finansieringen. 

Forslag til innstilling:  

Kommunen mener retten til hjelpemidler fortsatt skal ligge i folketrygden med et statlig 
finansieringsansvar og et nasjonalt formidlingssystem for faglig rådgivning og utlån av hjelpemidler. 
Dette vil sikre funksjonshemmede tilgang til nødvendige hjelkpemidler på alle livsområder slik at 
grunnleggende menneskerettigheter blir ivaretatt.  

Retten til hjelpemidler må ikke være avhengig av geografisk bosted og kommuneøkonomi. Staten bør 
forbedre hjelpemiddelformidlingen ved å styrke kommunenes ergoterapitilbud og rehabilitering, 
utvikle bedre IKT-løsninger og gjøre forenklinger.  

At innbyggere, gjennom folketrygden, er sikret hjelpemidler som kompenserer for 
funksjonsnedsettelse vil ha betydning for levende lokaldemokrati der alle kan delta. » 

Vurdering 
Rådmann vurderer at høyringsnotat legg opp til å redusere den statlege forankring av 
hjelpemiddelformidling i folketrygda samt hjelpemiddelsentralen si noverande rolle og funksjon. 
Dette vert kompensert ved å overføre ansvaret for aktuelle hjelpemiddel til kommunen kombinert 
med auka bruk av tilskot.     

Slik sett er konsekvensen at nye oppgåver vert lagt til kommunen. Kommunen vil då kunne få ansvar 
for å finansiere hjelpemidlane og for den faglege formidlingen av riktige løysningar, vedtak, innkjøp, 
lagerhold og reparasjon.  



I utgangspunktet er kommunen open for nye oppgåver med føresetnad om sikring av økonomi, 
kapasitet og kompetanse. Det er samstundes sentralt at retten til hjelpemiddel for menneske med 
nedsett funksjonsevne ikkje vert avhengig av kommunøkonomi og geografisk lokalisering.  

Rådmann merkar seg innspel frå Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, og vil på noverande 
tidspunkt tilrå at ein er tilbakehalden med å slutte seg til intensjon i høyringa.   

Folkehelse – ingen merknad 
Miljø – ingen merknad  
Økonomi – per tid uavklart 

Konklusjon 
Rådmann vil ikkje tilrå å støtte intensjon i høyringa om å overføre ansvar for hjelpemiddelformidling 
frå stat til kommune.  

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret meiner retten til hjelpemiddel framleis skal ligge i folketrygda med eit statleg 
finansieringsansvar og eit nasjonalt formidlingssystem for fagleg rådgjeving og utlån. Retten til 
hjelpemiddel for menneske med nedsett funksjonsevne må ikkje vere avhengig av kommuneøkonomi 
og geografisk lokalisering. 
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Hjartestartarar i Meland kommune  
 
 
Vedlegg: 
Tilbud på hjartestartarar og hjartestartarkurs 
1+SV+_1089931.pdf 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Meland kommune har 2. februar 2017 motteke tilbod på kjøp at hjartestartarar frå Røde Kors 
Førstehjelp. Modellen PAD 350 står i eit særskilt varmeskåp som vert montert på utvendig vegg i det 
aktuelle bygget. Pris på startar og skåp er oppgitt til kr 16 000,- + mva. I tilbodet vert det tilrådd at 
Meland kommune kjøper 4 startarar. Totalpris for dette utgjer kr 64 000,- + mva. I tillegg kjem 
kostnader med å etablere utvending straumtilførsel for dei bygga som ikkje har dette i dag.  

 
Det er per i dag utplassert hjartestartarar på følgjande plassar i kommunen: 

Omsorgsbustadene på Vikebø 
Max Fitness Treningssenter på Frekhaug 
Meland Aktiv 
Meland golf 
Drømmehagen barnehage 
Meland sjukeheim – eldresenteret 
Meland sjukeheim – korttidsavdelinga 
Idrettsanlegget i Leirdalen 
Vestbygd skule 
«Nordavinden» - tidlegare Husebø bedehus 
Frekhaug legesenter (ikkje tilgjengeleg for publikum) 

Det ligg nærare informasjon/detaljar på kommunen si heimeside. Her ligg det også ein lenke til det 
nasjonale registreringssystemet for hjartestartarar. 

Vurdering: 
Slik rådmannen ser det er kommunen godt dekka inn og har god geografisk spreiing når det gjeld 
utplassering av hjartestartarar. Unntaket er kan hende Meland kyrkje og Austebygd/Grasdal 
skulekrins. (Med atterhald om at alle hjartestarar er melde inn til kommunen si  heimeside). Kostnad 



ved innkjøp av 2 stk. hjartestartarar vil i samsvar med tilbodet frå Røde Kors Førstehjelp vere ca.  
kr 32 000. Eventuelle kostnader med utvendig straumtilførsel er då ikkje vurdert.  

Det er ikkje sett av midlar til eit slikt innkjøp i driftsbudsjettet. Det er ikkje ideelt å bruke 
disposisjonsfondet til å finansiere denne typen tiltak. Alle dei hjartestartane som finst i kommunen 
per i dag er finansierte av private verksemder og organisasjonar. Om mogleg kan eit eventuelt 
innkjøp av hjartestartar til Meland kyrkje og til Austebygd/Grasdal skulekrins løysast via frivillige 
lag/organisasjonar med tilknyting til høvesvis kyrkja og denne skulekrinsen. 

Folkehelse: Hjartestartarar kan ha livreddande funksjon.  
Miljø: Ikkje aktuelt i saka. 
Økonomi: Det er ikkje sett av pengar til innkjøp av hjartestartarar i driftsbudsjettet. 

Konklusjon: 
Det vert vist til saksutgreiinga. Rådmannen finn ikkje grunnlag for å tilrå innkjøp av fleire 
hjartestartarar.  
 

 
Framlegg til vedtak: 
«Formannskapet har vurdert tilbodet frå Røde Kors Førstehjelp om kjøp av hjartestartarar, men finn 
med bakgrunn i ei totalvurdering å måtte takke nei til tilbodet.» 
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Kommunestyret PS  

 
 
Brannsamarbeid mellom kommunane Meland, Modalen og Lindås  
 
 
Vedlegg: 
Brannordning for kommunane Lindås, Meland og Modalen 2017-2020 
Samarbeidsavtale 
Vedtaksbrev (L)(17155)(2).pdf 
 
Saksopplysningar: 
 
1. Bakgrunn og fakta 
Kommunane Lindås og Meland har hatt eit samarbeid om felles brannvern sidan 1995. Samarbeidet 
har vore organisert som vertskommunesamarbeid med Lindås som vertskommune. Samarbeidet har i 
dag namnet Lindås og Meland brann og redning (LMBR). Dei siste åra har LMBR hatt eit tettare 
samarbeid med Modalen kommune om mellom anna øvingar, kompetansetiltak og innkjøp. Det har 
lenge vore eit ønskje frå Modalen si side om å ha eit meir formalisert samarbeid med LMBR, og det er 
no utarbeidd ein samarbeidsavtale og ei ny brannordning for å etablere eit felles brannsamarbeid 
mellom kommunane Meland, Modalen og Lindås. Samarbeidet blir organisert som eit 
vertskommunesamarbeid med Lindås som vertskommune, og namnet blir Lindås, Meland og 
Modalen brann og redning.  

Sentrale element i ny samarbeidsavtale og brannordning: 

· Samarbeid blir etablert frå 01.05.17 
· Avtalen gjeld for brann, beredskap og akutt forureining. Når det gjeld feiing held Modalen 

fram med sin feiaravtale med Masfjorden, Gulen og Solund. 
· Samarbeidet blir organisert og dimensjonert på same måte som i dag med kassanert 

dagvakt lokalisert på hovudbrannstasjon i Knarvik.  
· Modalen blir definert som eigen brannstasjon med deltidstilsette (utan rullerande vakt). 
· Vakthavende befal i samarbeidet vil ha beredskapsvakt (24/7) for Modalen kommune 
· Lindås kommune får arbeidsgjevaransvar for alle tilsette 
· Fordelingsprosent for kostnader blir etter folketal: 

· Lindås 65,4% 
· Meland 33% 
· Modalen 1,6% 

 



· Kommunane Lindås og Meland får ikkje auka driftskostnader som følgje av ny 
samarbeidsavtale med Modalen. 

· Det er utarbeidd ein tilleggsavtale for dei økonomiske tilhøva for Modalen kommune, den 
inneheld mellom anna: 

· For å dekke auka driftskostnadar totalt i samarbeidet betalar Modalen eit årleg 
grunnbeløp på kr 600.000. Grunnbeløpet blir indeksregulert årleg. 

· Modalen betalar ein andel utrekna etter folketal (1,6%). For 2017 utgjer dette ca. 
kr 315.000 

· I åra 2017 – 2019 betalar Modalen inn ein ekstra årleg sum på kr 200.000 for å 
dekke avvik i forhold til «rein brannmann» og avvik i forhold til kompetanse og 
utstyrsbehov. 

· Modalen kommune kostar utbetring av brannstasjonen på Mo. 
· Tilsette i Modalen har høgare sats for personsøkjartillegg enn tilsette i Lindås og 

Meland. Differansen vert dekka av Modalen kommune og blir dekka som lenge 
det er differanse. Målet er å synkronisere tillegga over tid. 

· Bilar og utstyr som Modalen eig skal vere med i samarbeidet. Drift/vedlikehald 
vert handtert av samarbeidet. Modalen blir framleis eigar av sine noverande 
bilar. 

· Inkludert i avtalen er kostnader til TETRA, 110 og IUA. Kostnader til Sivilforsvaret 
sitt lager blir halde utanfor (gjeld også for Lindås og Meland). 

 

·  Behov for nye større investeringar blir tatt gjennom økonomiplanarbeidet til 
vertskommunen, slik det fungerer per i dag. 

I samband med prosessen er det også gjennomført drøftingar med dei tilsette, både i Modalen og i 
LMBR. Det er positive tilbakemeldingar på eit slikt samarbeid og ingen merknader. Elles er konkrete 
oppgåver, organisering, dimensjonering, utrusting og kompetanseutvikling beskrive nærare i vedlagt 
samarbeidsavtale og brannordning. 

2. Vurdering: 
Kommunane Lindås og Meland har sidan 1995 hatt eit godt samarbeid om felles brann og redning. I 
desse åra har Lindås og Meland brann og redning (LMBR) investert mykje i rekruttering, 
kompetanseutvikling og utstyr for å tilfredstille nasjonale krav og lokalt risikobilete (ROS). Krava til 
kommunale brannvesen har dei seinare åra blitt skjerpa og dette er krav som LMBR etter kvart har 
tilpassa seg. Frå 01.01.17 kom det nye krav frå Direktoratet for samfunnstryggleik og beredskap (DSB) 
knytt til kompetanse, det er mellom anna ikkje mogleg å få godkjend dispensasjonar frå krav til 
kompetanse. Det pågår også ei revidering av dagens dimensjoneringsforskrift. I dette arbeidet er det 
kome føringar frå justisdepartementet til DSB om at den nye forskrifta må stilla krav til at kvart 
brannvern skal minst ha ein brannsjef, ein varabrannsjef og ein leiar for førebygging, alle i 100% 
stilling. For eit mindre lokalt brannvern som Modalen er det krevjande å følgje opp slike krav og dei 
er avhengig av å  kunne ha samarbeidsavtalar med større faglege einingar.  

Gjennom eit brannsamarbeid med Lindås og Meland vil Modalen styrke sine leiarressursar og ta igjen 
etterslep på kompetansekrav. I tillegg vil Modalen få på plass nødvendige rutinar og 
internkontrollsystem. Å vere del av eit større miljø vil også vere fagleg motiverande for mannskapa. I 
samarbeidet vil ein kunne samkjøre innkjøp og organisere ein meir kosteffektiv bruk av utstyr og 
materiell.  
 
 



Konsekvensar for Lindås og Meland 
Det å etablere ei ny brannordning saman med Modalen kommune får små konsekvensar samanlikna 
med dagens brannordning mellom Lindås og Meland. Det er ikkje lagt opp til at Lindås og Meland får 
auka driftskostnadar som følgje av samarbeidet. Modalen dekker sine reelle driftskostnader gjennom 
ein særskilt økonomisk avtale, som er ein del av samarbeidsavtalen. Totalt vil Modalen kommune 
fram til 2019 årleg bidra med kr 1.195.000 for å dekke driftskostnadar og avvik knytt til investeringar i 
«rein brannmann» og opplæring. Oversikten over Modalen sitt økonomiske bidrag er lista opp i tabell 
under. I Lindås og Meland brann og redning (LMBR) har kostnadsfordelinga vore 67% på Lindås og 
33% på Meland. I 2016 var det totale utgifter på kr 17.825.485 til fordeling mellom dei to 
kommunane.   

Lindås kommune får arbeidsgjevaransvar for dei deltidtidstilsette ved Modalen brannstasjon. 
Brannsjef, administrativ leiing og overordna vakt (vakthavande befal) blir felles som ein del av 
samarbeidet. 

Oversikt over Modalen sitt økonomiske bidrag 

  

Det å ha Modalen med i ei felles brannordning med styrka kompetanse og utrusting, kan ha positiv 
effekt på den totale beredskapen i området. I Lindås er Romarheims-området og E39 eit 
risikoområde, dersom vegtunellar er stengt mot Knarvik. Då kan det vere det trong for utrykking frå 
Modalen og Masfjorden (Matre).  

Oppsummering: 
Krav til brann og beredskap i kommunane blir stadig endra og skjerpa, og det er krevjande for mindre 
kommunar å tilfredstille ein del absolutte krav. Det er derfor viktig å sjå over kommunegrenser for å 
få til tenlege og gode brann- og beredskapssamarbeid. Sjølv om Lindås og Meland er i ein prosess om 
kommunesamanslåing fram mot 2020, vil det vere fornuftig å etablere eit meir formalisert samarbeid 
med Modalen kommune basert på dei behova som Modalen har. Samarbeidet med Modalen får ikkje 
ein økonomisk konsekvens for driftsbudsjettet til Meland og Lindås, i tillegg kan ein i større grad få til 
meir effektiv utnytting av kompetanse og utstyr med eit større samarbeid. Rådmannen rår til at 
Lindås kommune vedtar samarbeidsavtale om eit felles samarbeid mellom Lindås, Modalen og 
Meland. 

Folkehelse: Ikkje relevant i saka 
Miljø: Ikkje relevant i saka 
Økonomi: Det er ikkje lagt opp til at eit utvida brannsamarbeid får økonomiske konsekvensar for 
Meland. 
 
 
 
 



Konklusjon 
Med bakgrunn i eit samla vurdering vil rådmannen tilrå at kommunestyret gjer positivt vedtaka i 
saka. 

 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret i Meland vedtar å ta del i nytt brannsamarbeid mellom kommunane Meland, 
Modalen og Lindås, med verknad frå 01.05.17» 

 

 
 
 
 
 
 


